
  

FARSKÉ OZNAMY (28.01.2024 – 04.02.2024) 
4. NEDEĽA V CEZROČNOM OBDOBÍ 

 

DEŇ LITURGICKÝ KALENDÁR LOKCA ŤAPEŠOVO 

PONDELOK 
29.1.2024 

Pondelok 4. týždňa v Cezročnom 
období, féria 

17:30 - detská 
+ Július Gemeľa 

*** 

UTOROK 
30.1.2024 

Utorok 4. týždňa v Cezročnom 
období, féria 

18:00 
BPZ pre Štefániu s rod.  

(80 r. ž.) 

16:30 - detská 
+ Alfonz a Michal 

STREDA 
31.1.2024 

Sv. Jána Bosca, kňaza 
spomienka 

18:00 
BPZ pre členov ruže 

sv. Jána Bosca 
*** 

ŠTVRTOK 
1.2.2024 

Štvrtok 4. týždňa v Cezročnom 
období, féria 
Votívna: bl. Zdenky, panny a muč. 

18:00 
+ Jozef Borovčík,  
Helena Brisudová 

*** 

PIATOK 
2.2.2024 

OBETOVANIE PÁNA 
sviatok 
Prvý piatok v mesiaci. 

18:00 - mládežnícka 
+ Milan a Margita Juríček 

16:30  
+ z rod. Bugaj a Papán 

SOBOTA 
3.2.2024 

Sv. Blažeja, biskupa a mučeníka 
ľub. spomienka; Prvá sobota v mes. 
Večerná sv. omša je z nasled. nedele. 

18:00 
+ Ferdinand Madleňák, 

Justína, Margita Klokočíková 

8:00 
na úmysel kňaza 

NEDEĽA 
4.2.2024 

5. NEDEĽA  
V CEZROČNOM OBDOBÍ 

7:30 
+ Jozefína Kubeková  

(1. v.) 9:00 
+ Florián, Emília a Dušan 

10:30  
BP pre ľud farnosti 

 

1. Ak potrebujete niečo vybaviť na fare, môžete sa vopred skontaktovať telefonicky alebo mailom. 
2. O upratovanie farského kostola prosíme sk. č. 13: vedúca p. Poláková Alena. PBZ.  
3. Na kostol darovali z krstu Elišky Škapcovej 50,- €. PBZ 
4. Dnes bude stretnutie rodičov prvoprijímajúcich detí v Lokci po druhej sv. omši. 
5. Mariánske stretko pre deti bude v Lokci v pondelok o 15:30 hod., po ňom nácvik spevu o 16:30 hod. 

a v Ťapešove v utorok o 15:00 hod. 
6. Biblické stretko bude pokračovať vo štvrtok o 19:00 hod. 
7. Tento týždeň je prvý piatok v mesiaci, spovedať budeme takto: 

 Lokca: pondelok od 16:30 hod.; utorok a streda od 17:00 hod.; štvrtok a piatok od 16:00 hod.;  
 Ťapešovo: utorok a piatok od 15:15 hod. 

8. Sviatosť Oltárna bude vyložená na adoráciu v Lokci vo štvrtok od 16:00 hod. do sv. omše a v Ťapešove 
v piatok od 15:15 hod. do sv. omše. 

9. Chorých navštívim: 
 Lokca: štvrtok od 9:00 hod. ulice nad hl. cestou; piatok od 9:00 hod. ulice pod hl. cestou; 
 Ťapešovo: utorok po sv. omši;  

10. Fatimská pobožnosť bude v sobotu v Lokci po večernej sv. omši o 18:45 hod. 

RÍMSKOKATOLÍCKA CIRKEV, FARNOSŤ LOKCA  
Trojičné námestie 5/9, 029 51 Lokca 

tel.: 043/559 12 26, email.: farnost@rkclokca.sk, web: www.rkclokca.sk 



11. V piatok je sviatok Obetovania Pána – Hromnice. Pri svätých omšiach budeme požehnávať sviece. 
V tento deň budú na predaj hromničné sviečky, ktoré si budete môcť zakúpiť pred sv. omšou a počas sv. 
omše si ich dať požehnať. Cena sviečky bez obrázku bude 1,50 € a s obrázkom 2.- €.  Hromničná svieca 
je svätenina (teda prináša B. požehnanie) a má patričné miesto pri osobných i spoločných modlitbách 
v rodine, spoločnom nedeľnom obede, pri búrlivom počasí, v čase choroby a pri umierajúcom. Mala by 
horieť v domácnosti každý deň.  

12. V sobotu, na spomienku sv. Blažeja, sa po sv. omšiach bude konať požehnanie hrdla. 
13. Všetky deti a ich rodičov pozývame na Karneval svätých, ktorý sa uskutoční v Ťapešove v sobotu 

3.2. o 14:00 hod. v Kultúrnom dome a v Lokci v nedeľu 4.2. o 14:00 hod. v Kultúrnom dome. 
Pripomíname, že vstup na karneval je v maske svätých. 

14. Dnešná posledná januárová nedeľa je venovaná Katolíckej univerzite v Ružomberku. List rektora 
Katolíckej univerzity si nájdete v malých oznamoch. 

 
 

LIST REKTORA NA NEDEĽU KATOLÍCKEJ UNIVERZITY 
28. JANUÁRA 2024 

„Vážte si život. Je to veľký dar, a nie je samozrejmosťou. „Neviete dňa ani hodiny,“ hovorí sa a platí 
to pre všetkých, bez ohľadu na vek. Ďakujem, že som.“ 

Túto myšlienku vyslovila v novinovom rozhovore naša študentka, ktorá sa v závere minulého roka 
stala obeťou násilného útoku vo vlaku práve cestou na internát. 

Samozrejmé veci ako zdravie, bezpečie, domov vôbec nie sú samozrejmé. Stačí sa pozrieť okolo seba 
a uvidíme chudobu, bolesť, vojnu a príliš veľa ďalších podôb utrpenia. 

Samozrejmosťou nie je ani Katolícka univerzita v Ružomberku. Práve naopak, je to veľké a 
nesamozrejmé privilégium môcť sa vzdelávať, vytvárať inšpiratívne spoločenstvo mladých a nechať 
formovať svoje mysle i srdcia. 

Využívam tento list na verejné vyzdvihnutie našej študentky Ľudmily, ktorú spomínam v úvode. To, 
ako s pomocou viery znáša následky hrozivého trestného činu a nezúfa si, je skutočne obdivuhodné. Novinám 
povedala: „Som rada, že nádej mi dáva práve viera a Boh. Vidieť zmysel v utrpení mi pomáhal vytrvať a 
prekonať aj veľké bolesti.“ 

Preto dnes neprosím „za seba“, ale za všetkých našich študentov – osobitne za Ľudmilu. Nech ich na 
životných cestách sprevádza vaša modlitba a pomoc – a už vopred ďakujem za vašu blízkosť a podporu. 

Jaroslav Demko, rektor KU v Ružomberku 
 

BOŽIE SLOVO JE ŽIVÉ A ÚČINNÉ 
Evanjeliový úryvok dnešnej nedele (Mk 1,21-28) hovorí o Ježišovi, ktorého slovo má moc meniť 

ľudské životy. Od nás sa očakáva, že Božiemu Synovi uveríme a prijmeme jeho slovo. 
Ježišovo mesto  

Kafarnaum bolo mesto na  severnom brehu Galilejského jazera. Bolo centrom Ježišovej činnosti. 
Zvyšky biblického mesta boli objavené až koncom 19. storočia. Františkáni začali jeho systematický 
archeologický výskum, ktorý priniesol odkrytie aj dvoch dôležitých biblických objektov. Prvým je tzv. 
Petrov dom,  o ktorom sa predpokladá, že sa v ňom zdržiaval aj Pán Ježiš. Druhým objektom je synagóga z 
5. storočia po Kr.  Bola postavená na zvyškoch staršej stavby, ktorou bola synagóga z 1. storočia po Kr., 
v ktorej učil aj samotný Kristus. Výraz „synagóga“ pochádza z gréčtiny a v preklade znamená 
„zhromaždenie“.   

Synagóga bola miestom, kde sa vyučuje Pánov zákon – Tóra a židia sa schádzali aj na modlitby. 
Sobota bol posvätný deň, ktorý mal človek zasvätiť Bohu. Sobotná liturgia sa skladala najmä z čítania 
z niektorej z piatich Mojžišových kníh a z prorockých kníh, po ktorom nasledovalo vysvetlenie úryvku. 
Slovenský preklad hovorí: „V sobotu vošiel Ježiš v Kafarnaume do synagógy a učil.“ (Mk 1,21) V gréckom 
texte je použité množné číslo „po sobotách“, čiže nešlo o jednorázovú udalosť, ale Ježiš chodieval do 
synagógy často. V prípade slovesa „učil“ je v gréčtine použitý minulý čas vo forme imperfekta, ktorým sa 



vyjadruje činnosť, ktorá bola v minulosti pravidelná alebo sa opakovala ("učieval, zvykol učiť"). Synagóga 
bola teda miestom, kde Ježiš po sobotách pravidelne učieval, ako to potvrdzujú aj iné evanjeliové texty. 
Slovo, ktoré mení životy  

Hoci sa v našom evanjeliovom úryvku neuvádza žiadna konkrétna Ježišova náuka, evanjelista 
zdôrazňuje, že Ježišovo slovo malo moc a vzbudzovalo údiv. Konkrétne prejavy a účinky Ježišovho slova 
potvrdzuje uzdravenie človeka, ktorý je posadnutý nečistým duchom. Môžeme si všimnúť, že celý úryvok je 
na začiatku a na konci orámcovaný troma výrazmi: učenie, moc, údiv. Marek nám chce odkázať, že Ježišova 
náuka má moc meniť ľudské životy. Je tu však ešte jeden rozmer, ktorým je odkaz na starozákonné proroctvá. 
Synagóga bola miestom, kde sa najmä v sobotu uskutočňovali modlitby, čítanie Tóry a prorokov a 
interpretácia týchto textov. Hoci to Marek výslovne neuvádza, na základe Lukášovho evanjelia (4. kapitola) 
vieme, že túto interpretáciu robil aj Ježiš a vzbudzovala údiv. Ježiš v synagóge vystupuje ako nový Mojžiš, 
ktorému Boh prisľúbil, že vzbudí proroka ako bol on (porov. Dt 18. kapitola). Prisľúbenie sa teraz napĺňa v 
osobe Ježiša Krista. On je viac ako prorok, je Boží Syn, koná znamenia a zázraky, ktoré sú väčšie ako 
Mojžišove. Od nás sa očakáva, že uveríme tomuto slovu Boha, ktoré je odlišné, mocnejšie a účinnejšie ako 
všetky ľudské náuky a mienky. 
Posolstvo, ktoré oslobodzuje 

Vyhnanie nečistého ducha evanjelista Marek uvádza ako prvý z Ježišových zázrakov. Výraz „nečistý 
duch“ neznamená v zmysle „nemravný“, ale označuje zlého ducha, ktorý je v protiklade s Tým, ktorý je 
svätý, čo dokazuje  aj zvolanie: „Viem, kto si: Boží Svätý“. Izraelský národ považoval modloslužbu, tzn. 
uctievanie cudzích bohov, za nečistotu a za znesvätenie, pred ktorým sa mal úzkostlivo chrániť.  Zlý duch 
chce vždy postaviť človeka proti Bohu, zosmiešňuje našu vieru, predstavuje ju ako smiešnu, nepotrebnú, 
banálnu. Preto je potrebné ako prvé zbaviť človeka Zlého. Hoci aj chceme, vlastnými silami to nikdy 
nedokážeme. Ježiš prišiel, aby nás oslobodil z každého zla, otroctva a závislosti. Prišiel, aby nás priviedol 
ako slobodných synov a dcéry k svojmu Otcovi. Ježiš Kristus je Boží Syn, ktorý prináša človeku radostné 
posolstvo = evanjelium, ako to evanjelista vyjadril hneď v prvom verši svojho spisu (porov Mk 1,1).  

Koľkokrát sa aj my bránime: „Čo ťa do nás, Ježiš Nazaretský?“ Máme svoje hriechy, ktorých sa 
nechceme zrieknuť. Božie slovo je živé a účinné, ako o ňom hovorí autor Listu Hebrejom:  „Preniká  až po 
oddelenie duše od ducha a kĺbov od špiku a rozsudzuje myšlienky a úmysly srdca.“ (Hebr 4,12) Stačí 
Ježišovo zvolanie „poďte za mnou!“, ako sme to počuli minulú nedeľu a ľudia opúšťajú kvôli Ježišovi svoje 
istoty – prácu a bývanie a nasledujú ho. Stačí zvolanie „mlč a vyjdi z neho!“ a pred Ježišom kapitulujú nečistí 
duchovia. Ježišovo slovo uzdravuje a oslobodzuje. Prijmime ho.  
autor: Mons. František Trstenský              zdroj: postoj.sk 

 
TAJOMSTVO EUCHARISTIE – 2. časť 

Boh dáva najavo svoju prítomnosť aj cez eucharistické zázraky 
Rozhovor s pavlínom Jurajom Tirpákom o tajomstve prítomnosti Krista v Eucharistii, eucharistickej 

zbožnosti aj ľahostajnosti k Sviatosti Oltárnej 
Ide o tajomstvo viery, ktoré presahuje kapacitu ľudského rozumu. Racionálne zmýšľajúci ľudia by ho 
mohli lepšie pochopiť prostredníctvom vedy a faktov. Možno tajomstvo Eucharistie nejako empiricky 
dokázať? 

Sviatosť Oltárna je predovšetkým tajomstvom viery. Viera kresťanov v Kristovu prítomnosť medzi 
nami sa zakladá na Ježišových slovách. Ale pre posilnenie viery v reálnu Kristovu prítomnosť sa v minulosti 
udiali a aj dnes sa dejú eucharistické zázraky. 

Známym je zázrak z Lanciana, ktorý sa udial okolo roku 700 v Taliansku. Z tých novších spomeniem 
dva poľské eucharistické zázraky, ktoré sa pred deviatimi rokmi udiali v Legnici a v Sokólke. 

Vedci skúmali stopy krvi a tkaniva, ktoré sa zrazu objavili na bielej premenenej hostii. Prišli k záveru, 
že ide o skutočný srdcový sval. Pre ľudí nepochopiteľným spôsobom Pán Boh dáva najavo svoju prítomnosť 
aj prostredníctvom takýchto zázrakov. 

O eucharistických zázrakoch veľmi pekne a podrobne písal blahoslavený Carlo Acutis. 



V úvode ste spomenuli, že každá Eucharistia je obetou a hostinou. Akým spôsobom môžeme 
s Ježišovou obetou spojiť naše obety a prečo by sme to mali robiť? 

Pri slávení svätej omše nás kňaz vyzýva slovami: „Modlite sa bratia a sestry, aby sa moja i vaša obeta 
zaľúbila všemohúcemu Bohu Otcovi.“ V duchovnom slova zmysle môžeme ku Kristovej obete pripojiť aj 
obetu nášho života. Ku Kristovmu krížu môžeme pripájať aj naše osobné kríže. K jeho životu môžeme 
pripojiť aj náš život. 

Je preto veľmi žiaduce, aby sme si pri slávení svätej omše vzbudili konkrétny úmysel a aby sme Pánu 
Bohu odovzdali to, čo je našou obetou. 

Kristova obeta skončila víťazstvom jeho zmŕtvychvstania. Aj Kristus chce rovnakým spôsobom 
premieňať naše obety na víťazstvá. Svätá omša je tým najlepším momentom, keď môžeme celý náš život so 
všetkým, čo k nemu patrí, predložiť Kristovi. Môžeme ho prosiť, aby tak, ako sa pri omši premieňa chlieb 
na jeho telo a víno na jeho krv, bol aj náš život premenený jeho láskou. 
V prvej eucharistickej modlitbe je uvedené, že Eucharistia je predzvesťou večného života. Ako máme 
ľudským rozumom pochopiť tento závdavok budúcej nebeskej slávy? 

Každá Eucharistia je sprítomnením Kristovej smrti a zmŕtvychvstania. Vždy, keď cirkev slávi svätú 
omšu a vždy, keď sa na nej my veriaci zúčastňujeme, stáva sa dielo nášho vykúpenia – teda to, čo Kristus 
vykonal svojou smrťou a zmŕtvychvstaním – reálne prítomným.    

Kristus, o ktorom veríme, že je naším životom a spásou, sa pri slávení stáva reálne prítomný. Ak sa 
zúčastňujeme na slávení svätej omše a prijímame sväté prijímanie, prijímame živého Krista, ktorý je 
vzkriesením a životom. 

Spása, ktorú teraz prijímame akoby v zálohe, sa v budúcnosti stane plnou. 
Pri slávení Eucharistie sa stretáva celá cirkev. Ak by bolo v kostole na svätej omši len päť veriacich, 

vždy je tam aj celá cirkev – nielen pozemská, putujúca, ale aj cirkev trpiaca v očistci a cirkev oslávená v nebi. 
Pri slávení svätej omše sa spájame najmä s Kristom, ale aj s tými, ktorí nás predišli do večnosti a už sa tešia 
slávou neba. (pokračovanie nabudúce)      zdroj: svetkresťanstva.postoj.sk 
 

 

 


